
 
 
Geachte leden van de commissie samenleving, 
 
Veel dank voor de gelegenheid om in te mogen spreken vanavond inzake de toekomst van 
ons zwembad Groenendaal.  
 
Mijn naam is en ik ben voorzi er van de Heemsteedse zwemvereniging 
HPC. HPC Heemstede is een van de gebruikers van zwembad Groenendaal.  
 
Het zwembad is niet zomaar een gebouw met water; het is een plek waar mensen leren 
zwemmen, samen plezier maken jdens het reacrea ef zwemmen, waar gezondheid wordt 
bevorderd jdens het bananzwemmen, spor eve presta es worden neergezet jdens 
zwemwedstrijden - een plek dus waar herinneringen worden gemaakt – door jong en oud.  
 
Een korte introducu e van zwemvereniging HPC Heemstede.  
Deze vereniging bestaat al sinds 1916 – dat is bijna 110 jaar!   
Onze zwemvereniging hee  ongeveer 180 leden en hee  de volgende afdelingen: 
1. Het wedstrijdzwemmen - zij trainen 4x per week aan het begin van de avond en 

periodiek houden we zwemwedstrijden – ook met andere zwemverenigingen uit de 
omgeving; 

2. Waterplezier - dit is de groep kinderen die net klaar is met hun zwemdiploma en nog niet 
willen wedstrijdzwemmen maar wel 1x per week hun zwemtechniek verder willen 
verbeteren; 

3. Triathlon - dit is een spor eve groep mensen die traint voor de triathlon waarvan 
zwemmen een onderdeel is - zij trainen 3x per week vroeg in de ochtend; 

4. Een dames gezelligheids waterpoloteam; en  
5. G zwemmen - dit is het zwemmen voor mensen met een beperking. Ik kom daar later op 

terug. 
 
Naast de reguliere zwemac vi teiten organiseren we als vereniging ook ac viteiten gericht 
op de sociale cohesie.     
 
Wij maken met veel plezier gebruik van zwembad Groenendaal. Wij realiseren ons heel goed 
dat de aanwezigheid van een zwembad in een dorp van onze omvang geen 
vanzelfsprekenendheid is en zijn daar de gemeente dankbaar voor. 
  
We zijn op zich dan ook verheugd te zien dat het college kiest voor scenario 2 dat uitgaat van 
het behoud van het zwembad tot in ieder geval 2032 en dat maatregelen inzake 
verduurzaming worden voorgesteld. Daar kan niemand tegen zijn – toch? 
 
Of toch wel?  



Hoewel het zwembad nog niet uit elkaar valt van ellende, is het zwembad wel verouderd. 
Het voelt een beetje als uitstel van execu e. En dat betekent dat ik hier in 2030 weer sta om 
u toe te spreken. En daar hebben u en ik geen zin in. 
 
Daarom vragen wij de gemeente om lef te tonen en nu te kiezen voor nieuwbouw. Uiteraard 
klinkt het aantrekkelijk om een paar jaar geen kapitaallasten te hebben maar er zijn ook 
nega eve kostenposten zoals een ouder zwembad dat hogere onderhouds- en energiekosten 
hee , de investeringen in het dak en de kosten van de verduurzaming. Daarnaast zal er in 
2030 weer een onderzoek moeten plaatsvinden om dan de defini eve keuze te bepalen.  
 
Wij pleiten er dan ook voor om nu door te pakken. Maar wat is dan het beste sceario? 
Scenario 1 – slui ng – daarvan zult u begrijpen dat wij daar niet aan willen denken; 
Scenario 2 – hier ben ik hiervoor al op ingegaan. 
 
Dan de 3 scenario’s die uitgaan van nieuwbouw.  
Van de 3 nieuwbouw scenario’s hee  nummer 3 het kleinste zwembad met 1 bassin en is 
daarmee financieel het meest aantrekkelijke. Hierbij wordt echter voorbij gegaan aan het 
belang van een warmer golfslagbad. Ik denk dat u niet moet onderscha en hoeveel plezier 
het publiek belee  aan het golfslagbad.  
 
Voor ons als zwemvereniging is het het golfslagbad ook belangrijk. Zoals hiervoor benoemd 
hebben we een afdeling met G zwemmers – zwemmers met een beperking. Voor sommigen 
van hen is het belangrijk om via een aflopende bodem het zwembad te kunnen betreden en 
ook voor hun spieren is het nodig om in warmer water te zwemmen. Het G-zwemmen zoals 
dat door HPC wordt aangeboden is uniek in de regio. Ik verwijs ook naar de bijdragen die 
hier seperaat over zijn verstuurd en die ik heb aangehecht bij deze inbreng. 
 
Daarmee zijn scenario 4 en 5 voor ons het meest voor de hand liggend. De keuze tussen die 
scenario’s laat ik graag aan u over. Overigens zou ik namens mijn 2 zoons wel willen pleiten 
voor een paar ‘keigave’ glijbanen bij het zwembad. Dit voorkomt ook dat een deel van  
zwempubliek elders in de regio gaat zwemmen. 
 
Wel wil ik nog meegeven dat voor een zwemvereniging andere aspecten ook belangrijk zijn. 
Denk hierbij bijvoorbeeld aan voldoende ruime om het wedstrijdbad inclusief ruimere 
tribunes – dat is nu echt te krap. Daarnaast zouden we graag een eigen honk willen hebben 
in het zwembad – met name om de sociale binding verder te versterken. 
 
Afsluitend: we zijn verheugd te zien dat het college voorstelt om het zwembad te behouden 
maar roepen ook om door te pakken en het zwembad niet verder te laten verouderen - met 
alle kosten van dien. Wij zouden graag een modern zwemcomplex zien dat tegemoet komt 
aan de vele func es die het zwempubliek tegenwoordig wenst en waar ook onze 
zwemvereniging kan floreren. 
 
Ik dank u voor uw aandacht en HPC Heemstede vertrouwt erop dat u de juiste beslissing zult 
nemen! 

 
********** 



Inbreng van 
 
Datum: 09-02-2024 
Onderwerp: Zwembad Groenendaal 
 
Geachte leden van commissie samenleving, 
 
Als coach van de tak Gepast- Zwemmen van HPC wil ik een lans breken voor het openhouden 
van het zwembad Groenendaal. 
Het is voor onze leden van groot belang dat ze kunnen deelnemen aan de samenleving door 
te sporten. Vanwege hun beperkingen hebben onze leden vaak te maken met uitdagingen in 
het leven, die wij ons, als gezonde mensen niet voor kunnen stellen. 
Het zwembad, en met name het golfslagbad gee  onze leden de kans om in een veilige 
omgeving hun spieren te trainen. Doordat het bad schuin afloopt kunnen de leden 
zelfstandig het water in lopen. Ook de temperatuur van het water maakt dat spieren minder 
snel verkrampen. 
Er komen ook veel kinderen met een beperking/ uitdaging om te leren zwemmen. In vrijwel 
alle gevallen lukt het om kinderen waterveilig te maken. Dit is in een land als Nederland en 
een gemeente als Heemstede noodzakelijk. 
Het zwembad is uniek; Er zijn leden die verschillende zwembaden hebben geprobeerd waar 
het niet lukte om te (leren) zwemmen. Dat het zwemmen in zwembad Groenendaal te 
Heemstede dan wel lukt is dan grandioos, gee  een boost aan het zelfvertrouwen. 
 
Ook het sociale aspect om bij een club als HPC te horen, is voor onze leden belangrijk. 
Zonder het zwemmen kunnen onze leden in een isolement belanden. 
Voor de integra e is het zwemmen belangrijk; we worden volledig geaccepteerd door het 
wedstrijdzwemmen. Op maandagavond zwemmen een aantal van onze toppers naast de 
wedstrijdzwemmers. 
Kortom; wij zijn voor open houden van het binnen zwembad in de huidige vorm. 
 
Hartelijke groeten, 

G-zwemmen 
HPC Heemstede 
  



Inbreng van de familie Boor 
 
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Elke zaterdagochtend en maandagavond zwemt onze zoon Thijs (17), die downsyndroom 
hee , met enorm veel plezier in Zwembad Groenendaal. En hij hoopt aan het eind van dit 
seizoen zijn diploma A te halen. Thijs hee  al in veel zwembaden in de omgeving les gehad, 
sinds zijn achtste, en elke keer werden de lessen voor gehandicapten óf afgescha  óf 
afgeschaald tot lessen om kinderen zoals hij ‘watervrij’ te maken, en verder niets. Mogen zij 
dan, anders dan andere kinderen in Nederland, wél het risico lopen om te verdrinken? Of 
worden zij gedwongen om uit de buurt van water te blijven? Ontzeggen wij, in een beschaafd 
en welvarend land als Nederland, deze kinderen dat grote plezier? 
 
Bij Zwembad Groenendaal vond Thijs eindelijk rust. Hij kreeg alle kans om zich te 
ontwikkelen en deed dat ook wonderbaarlijk goed, waardoor nu dus zijn diploma in zicht 
komt. Het is moeilijk uit te leggen hoe bijzonder en fijn het is dat Zwembad Groenendaal 
deze kansen biedt aan mensen met een handicap, hoe vrij ze zich voelen op 
zaterdagochtend, als het golfslagbad alleen beschikbaar is voor gehandicapten. En juist de 
combina e van het golfslagbad, waarin wij zelf ook met de zwemtechniek van Thijs aan de 
slag kunnen waardoor hij extra oefening hee , en de lessen op maandagavond onder 
deskundige leiding van Miranda maken dit zwembad zo uniek. 
 
Daar komt nog bij dat zwemmen voor veel mensen met een handicap de enige sport is die ze 
kunnen doen, omdat je het meestal ook al kunt doen als je motorisch minder goed 
ontwikkeld bent. Bovendien: zwemmen belast je gewrichten niet. Hoe belangrijk het is voor 
je gezondheid om te bewegen, weet ondertussen iedereen. Het wordt ook steeds weer 
beves gd door wetenschappelijk onderzoek. 
 
We hopen heel erg dat dit mooie zwembad niet gaat verdwijnen en vragen u, als leden van 
de gemeenteraad, om dat alsjeblie  ook niet te laten gebeuren. Heel veel dank daarvoor, 
 
Eric Boor en Petra de Koning, ouders van Thijs Boor   



Inbreng van Josien Ryan 
 
Hoi Sander, mijn naam is Josien Ryan en ik wil ook graag mijn woordje doen wat betre  het 
zwembad. Al sinds 12 jaar ben ik vrijwilligster bij het G-zwemmen. Ik ben daar toevallig 
ingerold via S ch ng Vrijwilligerswerk. Het plezier dat deze groep mij gee  is niet te 
omschrijven. Wat ik ook wil benadrukken is dat het doel van de deelnemende zwemmers is 
ook een diploma te halen en zelfs meer dan 1 diploma. Voor degenen die dit niet kunnen 
bereiken leren ze zichzelf toch te redden in het diepe water. Het plezier in deze groep is 
ongeëvenaard en het voelt als een tweede familie voor me samen met Miranda Burger, die 
de groep gestart is. Een toppertje. Nou, ik hoop dat we dit wekelijkse zwem plezier nog lang 
kunnen voortze en, gr. Josien Ryan 
  



Inbreng van Florens van der Voorn 
 
 
Goedemorgen,  ik ben zeer gebaat bij het openblijven van dit zwembad.  
 
19 mei 1992 werd ik als moterrijder niet gezien door een kerende automobilist op de 
Europaweg, klapte vol tegen de auto met hemiplegie tot gevolg. 
 
Juist in dit zwembad, welke ik drie maal per week bezoek, kan ik het zwembad zelfstandig in- 
en uitlopen! 
 
In Hillegom hebben we een buitenbad, welke dus geruime jd gesloten blij  gedurende de 
koudere maanden. Het is niet verwarmd,  dit gee  problemen met het loshouden houden 
van m'n spieren. 
 
Bovendien loop ik met aangepast schoeisel,  maak dus blootsvoets gebruik van 'n 
doucherolstoel! 
 
Hopende dat het zwembad, gezien het onderhouden van m'n zelfstandigheid, behouden 
blij !  
 
Kom naar AquaFit, waar ik op dins- en donderdag in het water ben, om het zelf te 
aanschouwen. Op zaterdagmorgen wordt er ook gezwommen door mensen met 'n 
beperking! 
 
 
mVg,  Florens van der Voorn. 


